
 Číslo materiálu: 6/51 
Komise: Komise pro životní prostředí  

Datum :   24. 9. 2018 v 16,00 hodin, v zasedací místnosti MÚ Kutná Hora, 
Václavské náměstí, 1. patro 

Přítomni: 
 
 
Omluveni: 
Neomluveni: 

Martin Hlavatý, Tomáš Klail, Ing. Lenka Dupalová, RNDr. Zdeněk 
Lipský, CSc., Josef Kraus, Jana Adamová, Milan Krčík, Ing. Jaroslav 
Krejčí, 
Ing. Jitka Doležalová, Luděk Kment,  
Jitka Zimmermannová, 

Člen RM: Josef Kraus 

Příští jednání:  

1) Návrh usnesení pro RM:                                                                                                         
Rada města Kutná Hora 
 

        b e r e   n a   v ě d o m í 
 
       zápis z jednání komise pro životní prostředí ze dne 24. 9. 2018. 

        

2) program jednání komise včetně krátkého komentáře: 
 

a) Úvod – pan Hlavatý přivítal na posledním jednání členy komise a referenta veřejné zeleně pana  
Šestáka.  
 
b) Veřejná zeleň ve městě – otevřela se diskuze o stavu zeleně. Pan Klail požádal, aby se ve správních 
řízeních přihlíželo k vyjádření spolku DENEMARK, který zastává ošetřování stromů a správnou péči o 
zeleň. Paní Dupalová upozornila na častější komunikaci s Osadními výbory.  

 jírovce v ulici Tyršova – v červenci roku 2018 se nechaly zpracovat posudky na všech 13 
stromů. 4 stromy byly v havarijním stavu, takže se nečekalo na vegetační dobu a hned byly 
pokáceny. 9 stromů bylo odborně ošetřeno. Vzhledem k tomu, že v místě probíhají sítě, další 
výsadba jírovce závisí na vyjádření správců sítí (ČEZ, Cetin). 

 ul. Puškinská – hřiště „Průmyslovák“ – 4 stromy budou pokáceny a zbylých 22 bude ošetřeno. 
Dle informací zde město nemá žádný záměr. 

 kaštany na Kaňku u hřbitovní zdi – pan Klail doporučuje pouze zakrácení slabých větví a ořez 
suchých větví. V žádném případě nedělat větší zásah, protože zde hrozí napadení houbou. 

 lípa v Malíně – pan Kraus už upozorňuje na odstranění pařezových výmladků 3 roky  

 vrba v ulici Puškinská k nádraží – pan Šesták má povolení k pokácení vrby. Z vrby zbylo pouze 
torzo a hrozí pád. Pan Klail zásadně nesouhlasí a žádá ošetření vrby každé 3 roky ořezem „na 
babku“, aby netrpěl kmen. Ví, že není stabilní, ale je životaschopná (jinak by po ořezu 
neobrostla do současné podoby!). 

 možnost získání stromů vypěstovaných v kutnohorském gymnáziu - pan Kraus požádal pana 
Šestáka, aby vyjednal výsadbu těchto stromů ve městě. 

 pan Lipský upozornil, že v Sedlci nad hřištěm jsou dva suché seřezané kulovité javory, které je 
potřeba skácet. Pan Šesták prověří.  

 
c) Zálivky a výsadba nových stromů – hodně stromů usychá z důvodu špatné zálivky. Pan Šesták 
hodnotil nedostatečné kapacity Technických služeb a bude preferovat zálivkové mísy u stromů. 
V současné době je objednáno na výsadbu celkem 30 stromů. Pan Klail upozornil, že by se o výsadbu 
mělo pečovat 5 let a žádá o kontrolu ochranných prvků proti poškození kmínku při sekání. Pan Kraus 
doporučuje zvýšení finančních prostředků v rozpočtu města pro péči o stromy. Pan Kraus upozornil na 
nabídku sazenic od GJO. Druhové složení zaslal členům komise a na MÚ. 
 
d) Druhy stromů ve městě – pan Klail požaduje pestrost výsadby. Pan Šesták informoval o posudku 
Úřadu památkové péče, který je nadřazeným orgánem a zakazuje výsadbu jehličnanů v městské 
památkové rezervaci a v památkovém ochranném pásmu. Paní Dupalová požaduje jednání o odvolání 
se proti posudku památkářů. 
 
e) Vybudování sportoviště na Klimešce (3 volejbalová hřiště) – záměr města vypůjčit pozemek parcel. č. 
3337/1 v k.ú. Kutná Hora o celkové ploše 4 600 m

2
. Pan Hlavatý se záměrem nesouhlasí, nikde není 

uvedena doba výpůjčky a plocha je příliš velká. K názoru se přidali i ostatní členové s tím, že pokud se 
celý pozemek oplotí, zvířata už nebudou mít přístup k jezírku, které je jediným zdrojem vody. Pan Kraus 
zmínil, že už to na ZM odsouhlasili, čili už nejspíš změny nejsou možné. M. Hlavatý upozornil, že ZM 
jednalo bez znalosti projektu, informace hovořila pouze o třech kurtech a vzalo rozhodnutí RM pouze na 



vědomí s tím, že o oplocení nebyla řeč. 
Předseda komise nechal hlasovat – 7 členů nesouhlasí, 1 člen souhlasí se záměrem. 
 
f) Koncepce odpadového hospodářství – členové komise měli možnost se dvakrát vyjádřit ke 
zpracované koncepci. Vznesené připomínky byly zohledněny a 21. 9. byla odeslána finální verze. Pan 
Hlavatý zhodnotil koncepci jako použitelnou pro nové zastupitele. Koncepci se věnovala paní Dupalová 
a dokument přirovnala k velmi špatné diplomové práci – chybná terminologie, v tabulkách jsou viditelné 
chyby, výpočtům nevěří, ekonomicky koncepce nedává smysl. Pan Lipský postrádá vyčíslení nákladů u 
navržených opatření. 
Komise s předloženou verzí koncepce nesouhlasí. Navrhuje, aby zpracovatel svou práci obhájil na 
veřejném zasedání Zastupitelstva či Rady města. 
 
g) Jednání bylo v 18,00 hodin ukončeno. Pan Hlavatý poděkoval členům komise za jejich činnost. 
 

3) Připomínky, dotazy, návrhy k projednání v RM : 
 
Komise nesouhlasí se záměrem Města Kutné Hory vypůjčit část pozemku p.č. 3337/1 o výměře 
4600 m

2
 v k.ú. Kutná Hora za účelem vybudování sportoviště.  

 
Komise nesouhlasí s předloženou Koncepcí odpadového hospodářství města Kutná Hora. 

4) Reakce rady města : 

 

 

Zapsala: Kateřina Hladíková                                       Elektronicky ověřil: Martin Hlavatý 


